
 

 

Jaarverslag 2022 
 

Een jaar zonder Covid beperkingen 

Blij en trots presenteren wij u ons jaarverslag 2022.  
We zijn blij dat de beperkingen van 2020 en 2021 achter ons liggen en trots dat wij ook in 2022 
voldoende kansen hebben benut om er te zijn voor de inwoners van Eefde.  
In dit jaarverslag geven wij u een overzicht van alle activiteiten in 2022 waarbij Dorpsraad Eefde 
betrokken is.  

 

Concluderend kunnen wij zeggen dat op veel 
gebieden vooruitgang is geboekt en er mooie 
initiatieven zijn ontstaan, waaronder het 
opstarten van het benoemingsproces van een 
zorgcoördinator in Eefde, de werkgroep 
‘Midwinter januari 2023’ en de ‘Nieuwjaarsgroet 
2022’.  

 

 

 

Bestuursaangelegenheden 

Samenstelling bestuur 

De samenstelling van het bestuur is in 2022 ongewijzigd gebleven, net als de functies en 
aandachtsgebieden van de bestuursleden. De onderlinge samenwerking is goed en er is een juiste 
verdeling van competenties, kennis, interesse en ervaring. Het bestuur heeft dit jaar met diverse 
organisaties en ambtenaren van de gemeente Lochem overlegd, zoals met de gemeente over 
woningbouw, energie en sociaal domein en met de medewerkers van SWL over een 
zorgcoördinator voor Eefde  
 
 
Overleg met de kernwethouder  
 
Alle wethouders van de gemeente Lochem hebben als 
aandachtsgebied één of meerdere kernen. Tot medio 2022 was 
Henk van Zeijts de kernwethouder van Eefde. Na de 
gemeenteraadsverkiezingen en vorming van een nieuw College 
B&W is dit wethouder Lex de Goede. Tijdens het jaarlijks 
overleg informeren en bevragen beide organisaties elkaar op 
onderwerpen die voor Eefde van belang zijn.  
Zo spraken wij in 2022 o.a. over de vlotte en veilige fietsroute 
F348, de reconstructie Traverse Eefde-Zuid, Windpark 
IJsselwind, wonen en woningbouw in Eefde, een extra 
zebrapad bij Het Spijk en diverse andere projecten.  



 

 

Vertegenwoordiging bij projecten in de fysieke leefomgeving 
 
Omgevingsadviesraad 

De Omgevingsadviesraad (OAR) is een overlegorgaan over zaken die direct te maken hebben met 
de windmolens die gepland zijn in Eefde-West. Nadat de Provincie in december 2021 de 
ruimtelijke procedure voor de ontwikkeling van Windpark IJsselwind op zich heeft genomen, heeft 
de Dorpsraad haar verbazing en ongenoegen hierover schriftelijk laten weten. 
Eind januari 2022 hebben wij een brief aan het college van Gedeputeerde Staten gestuurd met het 
dringende verzoek om de uitspraak van de hoogste rechter te respecteren, nieuwe rijksnormen en 
lokaal beleid af te wachten én op een integere wijze inhoud te geven aan de uitvoering van de 
RES 1.0. In deze brief heeft het bestuur van de Dorpsraad ook aangegeven gebruik te willen 
maken van de uitnodiging zitting te nemen in de Omgevingsadviesraad, nadat er een nieuw 
rijksnormenkader voor windindustrie is vastgesteld. Helaas hebben wij hierop geen inhoudelijke 
reactie ontvangen. Eind april 2022 hebben we over deze kwestie een brief geschreven aan 
Provinciale Staten van Gelderland.  
De OAR is ondertussen weer gestart, echter Dorpsraad Eefde heeft daar geen deel van 
uitgemaakt.  
Najaar 2022 zijn een aantal leden van Provinciale Staten Gelderland op bezoek geweest in Eefde-
West. Dorpsraad Eefde was hierbij uitgenodigd om haar standpunt t.a.v. het opstarten van het 
Windpark IJsselwind toe te lichten. Deze bijeenkomst heeft echter geen effect gehad op het 
standpunt van de leden van de Provinciale Staten.  
Eind 2022 heeft deze ingestemd met het plaatsen van windmolens in Eefde-West. De bewoners 
van Eefde-West hebben opnieuw een bewaarschrift ingediend bij de Raad van State. Hierop is tot 
op heden geen uitspraak gedaan 
 
 
Traverse Eefde-Zuid  

In het najaar van 2021 zijn de werkzaamheden aan Traverse Eefde-Zuid gestart en vlak voor kerst 
2022 is de rijbaan weer opengesteld voor verkeer. De afwerking en aanleg van groen heeft in het 
voorjaar van 2023 plaatsgevonden. De uitvoerder heeft zeer regelmatig met de omwonenden en 
belangstellenden gecommuniceerd d.m.v. periodieke nieuwsbrieven. Bij de Dorpsraad zijn dan ook 
geen klachten binnengekomen van omwonenden. Het resultaat is een mooie en veilige weg met 
veel groen en aparte wandel- en fietspaden.  
Nu ook dit klaar is, heeft Eefde een weg die Eefde-Noord en Eefde-Zuid met elkaar verbindt.  
 
 



 

 

FN348 

De Dorpsraad is vertegenwoordigd in de klankbordgroep voor de verbetering van de fietsroute 
tussen Deventer en Zutphen, ook wel FN348 genoemd.  
In 2022 zijn een aantal varianten uitgewerkt en financieel doorgerekend. De financiële 
haalbaarheid is immers een belangrijk criterium om keuzes te maken. Naast de klankbordgroep 
zijn ook de betrokken bestuurders van de gemeenten en provincie geïnformeerd over deze 
onderzoeksresultaten. De Dorpsraad heeft het gehele proces intensief gevolgd en dit als zeer 
zorgvuldig ervaren.  
De zorgen over de fietsveiligheid van de hoofdweg door ons dorp, de Kapperallee en de onveilige 
oversteeksituatie voor fietsers nabij de rotonde Eefde-Noord, zijn gehoord.  
Op 14 november kwam de klankbordgroep voor de laatste keer bijeen en is het advies aan de 
stuurgroep geformuleerd. De besluitvorming over het maatregelenpakket door de provincie en 
gemeenten wordt voorzien in het eerste kwartaal van 2023. 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

RES/BES 

Tijdens de Algemene Vergadering voor Leden in 2022 is aandacht besteed aan het thema 
‘buurtenergie’. Medewerkers van de gemeente Lochem en Lochem Energie gaven een korte 
presentatie over de verschillende mogelijkheden tot energiebesparing en andere vormen van 
energieopwekking (zoals zonnepanelen en warmtepomp). Deze mogelijkheden tot 
energiebesparing hebben voordelen voor zowel de consument als het milieu. Er was 
informatiemateriaal aanwezig om mee te nemen.  
De bedoeling is dat dit thema in 2023 een vervolg krijgt i.s.m. Lochem Energie door bijvoorbeeld 
bijeenkomsten als een ‘energiecafé’, naar voorbeeld van andere kernen binnen Lochem. Tijdens 
deze bijeenkomsten wordt gerichter advies gegeven op individuele vragen op energiegebied.  
 
 



 

 

Woningbouw 

Kernvisie wonen Eefde  

In 2021 is het concept ‘Kernvisie wonen Eefde’ gepresenteerd. Deze kernvisie is medio 2021 met 
de Dorpsraad besproken. Tijdens deze besprekingen hebben we zowel mondeling als schriftelijk 
kritische kanttekeningen gemaakt.  
Het grootste kritiekpunt was dat er geen algemeen visiedocument voor de gemeente Lochem was 
opgesteld. De gemeenteraad deelde deze mening, waardoor er in januari 2022 een beleidsstuk 
‘Strategische keuzes woningbouw Lochem’ is opgesteld. De Dorpsraad heeft positief gereageerd 
op dit document, maar wel met de vraag in hoeverre het toetsingskader uit dit document t.a.v. 
duurzame verstedelijking, doelgroepen en betaalbaarheid van toepassing zijn bij lopende 
planontwikkeling (bijvoorbeeld de Kokstraat in Eefde).  
Dit document is vastgesteld in de Raad en alle kernvisies zijn aangepast op basis van dit 
document. De aangepaste ‘Kernvisie Eefde’ is in het voorjaar van 2023 besproken met de 
Dorpsraad en in april 2023 besproken én vastgesteld in de Raad.  
 
 
Locatie Detmerskazerne 

Begin 2022 werden de eerste palen geslagen op het voormalige terrein van de Detmerskazerne. In 
totaal worden er 69 woningen gebouwd, dit is een project van de gemeente samen met twee 
ontwikkelaars. Hoewel de Dorpsraad blij is met de ontwikkeling van deze wijk, heeft zij geen lans 
kunnen breken voor de bouw van woningen voor Eefdese starters en voor de doelgroep die in 
Eefde op zoek was naar een levensloopbestendige woning. Omdat slechts enkele inwoners uit het 
dorp een woning kregen toegewezen, is er bovendien geen sprake van doorstroom binnen het 
dorp.  
Het is een grote teleurstelling voor de jeugd van Eefde, die zich als gevolg van de hoge 
verkoopprijzen moeilijk in eigen dorp kan settelen. De Dorpsraad heeft bij de gemeente nogmaals 
aangedrongen om een aantal huurwoningen om te zetten naar koopwoningen voor starters. 
Helaas was dit niet meer mogelijk. Eind 2022 zijn de eerste woningen opgeleverd. 
 

 



 

 

Locatie Kokstraat 

Al in ons jaarverslag 2021 heeft de Dorpsraad aangegeven dat het plan om op dit terrein 18 
woningen te realiseren niet overeenkomt met het verkoopdocument waarin opgenomen is dat er 
ruimte is voor 5 woningen. Ook het proces van inspraak met de omwonenden is onvoldoende 
geweest. Najaar 2021 heeft de Dorpsraad aan de nieuwe wethouder Wonen gevraagd om de 
projectleider te verplichten inspraak met de bewoners te organiseren. Deze inspraak is ook in 2022 
niet op correcte wijze vormgegeven. Tijdens een politieke avond in de Raad is wel het bouwplan 
besproken, ook omwonenden hebben hier het woord gevoerd en hun bezwaren te kennen 
gegeven.  
De Gemeenteraad heeft nog niet ingestemd met een wijziging van het bestemmingsplan. 
 

 
Werkgroepen 

 
Werkgroep Biodiversiteit  

De werkgroep Biodiversiteit was in 2022 betrokken bij de inrichting van het groen langs de 
Traverse en heeft gepleit voor het planten van inheemse bomen en struiken en het inzaaien van 
wilde bloemenmengsels. De gemeente heeft de werkgroep om advies gevraagd over het 
groenplan voor de nieuwe woonwijk op het Kazerneterrein.  
Verder zijn er contacten gelegd met Circulus Berkel en het waterschap over het maaibeheer. De 
werkgroep is met de gemeente Lochem in gesprek om activiteiten te starten die passen binnen het 
gemeentelijk beleid voor meer biodiversiteit.  
 
Via de app BioBlitz kunnen 
inwoners van Eefde waarnemingen 
van planten en dieren delen met de 
werkgroep. Een wens van de 
werkgroep is om in de toekomst 
samen te werken met de 
verschillende scholen.  
 
 
 
 
 
 
 
Werkgroep Zorg en Welzijn 

De werkgroep Zorg en Welzijn is op verzoek van de gemeente Lochem in 2022 vooral bezig 
geweest met het schrijven van een voorstel voor het aanstellen van een coördinator Welzijn en 
Zorg voor de kern van Eefde. De gemeente financiert dit project en in vier andere kernen is al een 
coördinator Welzijn en Zorg actief. Eind 2022 is het project door de gemeente goedgekeurd en zijn 
er basisafspraken gemaakt voor het werven van een coördinator in 2023. Deze coördinator is een 
onafhankelijke cliëntondersteuner. De functie is vooral gericht op het welbevinden van alle 
inwoners van Eefde, jong en oud. Inwoners van Eefde kunnen bij de coördinator terecht met 
vragen over bijvoorbeeld eenzaamheid, opvoeden, zorg en begeleiding, financiën, wonen of 
klusjes in en om het huis. 
 



 

 

Werkgroep Zwerfvuil   

Na een interview met oproep in de Berkelbode en via de Facebookpagina van de Dorpsraad, zijn 
er in de loop van 2022 meer dan 20 vrijwilligers bereid gevonden voor de Werkgroep Zwerfvuil. 
Deze groep heeft als doel Eefde schoner te maken door het verwijderen van zwerfvuil. Dit jaar 
heeft de groep elke twee maanden, zowel binnen het dorp als in het buitengebied, zwerfafval 
geprikt. Dat dit zeer succesvol is, blijkt uit de grote hoeveelheid blikjes, peuken, flessen en plastic 
dat opgehaald wordt. Circulus stelt het schoonmaakmateriaal beschikbaar en haalt het afval op.  
Naast deze groep vrijwilligers zijn er ook veel soloprikkers, die regelmatig hun ronde doen in het 
dorp of buitengebied. 
 

 
 

 

Werkgroep Midwinterbijeenkomst 

Wegens Covid was het helaas niet mogelijk om in januari 2022 een Midwinterbijeenkomst te 
organiseren. Samen met de organisatoren van de Midwinterbijeenkomst hebben we eind 
december 2021 een nieuwjaarskaart met een nieuwsjaargroet en een puzzel ontwikkeld. Deze 
kaart is begin januari 2022 bij alle inwoners van Eefde bezorgd.  

 

 

Werkgroep Kerngericht Werken 

Gemeente Lochem wil in haar kernen meer maatwerk bieden om de openbare ruimte naar 
gedragen wensen van de inwoners in te richten. Dit project heeft de naam ‘kerngericht werken’. 

Circulus- Berkel beheert de openbare ruimte. Zij voert de basistaken uit die horen bij het 
afgesproken niveau voor onderhoud. Het is niet de bedoeling dat inwoners deze taken overnemen. 
Wel kunnen inwoners zorgen voor een plus in het onderhoudsniveau zodat de openbare ruimte 
een mooiere uitstraling krijgt. De volgende vragen spelen bij kerngericht werken een rol: 



 

 

- Hoe kunnen we Eefde het beheer en onderhoud van de 
  openbare ruimte organiseren? 
- Welke ideeën hebben inwoners van Eefde?  
- Welke rol wil de dorpsraad hierin spelen? 
- Is er een netwerk van inwoners of groepen actief?  
- Hoe kunnen de gemeente en Circulus-Berkel initiatieven 
  vanuit de inwoners van het dorp faciliteren? 

In Eefde zijn een drietal bijeenkomsten gehouden. Circulus Berkel, 
gemeente Lochem, diverse inwoners van Eefde en 
vertegenwoordiging van de Dorpsraad Eefde waren aanwezig. Er zijn 
wederzijds wensen en ideeën geïnventariseerd. En er is aan de hand 
van een groenkaart een prioriteitenlijst opgesteld om te komen tot 
een keuze voor eventuele projecten. 

In 2024 krijgt dit een vervolg en worden er concrete plannen besproken. Het vervolg krijgt dan een 
plek in het dorpsplan 2025-2030. 

 

Activiteiten in 2022 

Bankjes 

Enkele inwoners van Eefde gaven de wens te kennen om een bankje te plaatsen langs het 
Kanaalpad, net voorbij het sluizencomplex. In oktober is dat bankje geplaatst door Circulus, met 
toestemming van Rijkswaterstaat. Op deze manier kan er ook door oudere inwoners een groter 
stuk naast het kanaal gewandeld worden, zoals bijvoorbeeld naar camping De Waldhoorn. De 
Dorpsraad heeft hier graag aan meegewerkt, er waren nog financiële middelen over van een 
eerder bankjesproject. 

 

Skatebaan   

In het verleden zijn er meerdere initiatieven geweest voor het realiseren van activiteiten voor 
kinderen in de basisschoolleeftijd. In ons dorp zijn speeltuinen op diverse plekken. Voor de wat 
oudere jeugd is er, buiten de sportverenigingen, weinig te doen.   
Een aantal ouders van kinderen in genoemde leeftijd zijn in beweging gekomen om dit te 
veranderen. Via o.a. een peiling via enquête en navraag op scholen, bleek de behoefte aan een 
skateparkje in het dorp hoog. Ook de gemeente erkent dat er in Eefde weinig te doen is voor 
jongeren. Tijdens een bijeenkomst met omwonenden van de Traverse, de eerst gewenste locatie 
voor de skatebaan, bleken deze fel tegen vanwege geluidsoverlast en overlast door jongeren.  
De initiatiefgroep beraadt zich in 2023 over alternatieve locaties.  

 

Mozaïektegels fietstunneltje ‘De Schakel’  

De mozaïektegels op de wanden van het fietstunneltje bij het terrein van de Detmerskazerne lieten 
los, een gevaarlijke situatie waarover wij met de gemeente en Circulus spraken.  
Begin 2022 zijn de tegels verwijderd. De wens bestaat om de wanden opnieuw te versieren. De 
Dorpsraad wil dit samen met inwoners en de scholen oppakken. 



 

 

Ledenadministratie 

In 2022 hebben we afscheid genomen van een aantal leden en gelukkig ook nieuwe leden 
verwelkomd. Het ledenaantal is hierdoor gelijk gebleven.  
Er zijn ca. 225 inwoners lid van de Vereniging Dorpsraad Eefde. 
 
 
Communicatie en promotie  

De nieuwe huisstijl die wij sinds 2020 voeren is naar onze mening ondertussen bekend in Eefde. 
Via Facebook promoten we activiteiten in het dorp. De basis van de website stond weliswaar klaar 
in 2022, maar is destijds door omstandigheden nog niet online gezet. Voor 2023 beloven we 
beterschap, zodat we deze website als dorpsagenda kunnen gebruiken. Ook is er op de website 
ruimte voor verenigingen, organisatie en ondernemers.  

 

Financieel  

Het financieel jaaroverzicht over 2022 is opgemaakt. De kascommissie en de penningmeester 
geven tijdens de ALV van 2023 een toelichting op de financiële stukken.  

De vereniging heeft nog steeds een grote financiële reserve. Tijdens de ALV 2022 hebben we 
opgeroepen om activiteiten te ontwikkelen met thema’s ‘Eefde ontmoeten’, ‘Eefde groen’, en ‘Mooi 
Eefde’. Daarvan is gebruik gemaakt. De Dorpsraad ziet echter meer kansen en heeft een flyer 
gemaakt om inwoners op te roepen ideeën voor te leggen voor een nog mooier Eefde. 

 

Belangrijke zaken voor de Dorpsraad in 2023 

- Het proces starten om te komen tot een nieuw Dorpsplan. 
- Wonen blijft een belangrijk thema, met name definitieve 

woninglocaties en de woningbouwplannen op locaties.  
- Bouwplan Kokstraat in relatie tot het omgevingsplan. 
- Locatie Skatebaan. 
- Werving en benoeming van een zorgcoördinator. 
- Aanpassing i.v.m. veilig verkeer van de Traverse-Noordrotonde 
- Heropening van het Hart van Eefde en de exploitatie van het 

Dorpshuis. 
- Project Bes, Energiecafé. 
- Intensiveren van samenwerking met verenigingen, 

ondernemers en andere maatschappelijke organisaties.  
- Plan voor in gebruikname van openluchttheater nabij 

sluizencomplex. 
- Kerngericht werken met de gemeente Lochem en Circulus, o.a. 

opnieuw indelen Eefdese Beek achter de Blaak. 
- Afstemming en verdieping samenwerking Oranjevereniging, 

ondernemers, buurtvereniging, Dorpsraad en Ontmoetingskerk. 
- Start nieuw dorpsplan 2025 tot 2030. 
- Website inclusief dorpsagenda. 
 


